

2024 國際青年市政對話工作坊

2024 International Youth Exchange Workshop



Connect World X Focus Taipei

➤ 活動說明 Event Description:

臺北市政府青年局於 2024 年 6 月 1 日成立，以協助青年多元參與、職涯發展、國際接軌為目標，陪伴青年實現自我。為促進在臺外籍人士與臺灣青年之間的互動，建立跨文化溝通橋梁，提升國際視野，並將國際經驗和資源引入本市發展，特規劃辦理本活動旨在推動青年之間的國際交流，藉由交流提供市政建言管道、促進在臺外籍人士與臺灣青年之間的交流與互動及提升參與青年的國際視野和公共參與意識，透過國際視野推動提升國內青年生涯發展與公共參與的決心。

The Department for Youth established on June 1, 2024, aims to assist youth in diverse participation, career development, and international connections, supporting them in achieving self-realization. This event promotes international exchanges among youth, enhances intercultural communication, and brings international experiences and resources to Taipei. The goal is to foster interaction between foreign friends and Taipei youth, providing channels for policy suggestions, enhancing international perspectives, and encouraging public engagement among participating youth. Through this initiative, the event aims to boost career development and public participation with an international outlook.

➤ 活動意象 Event Slogan:

以「連結國際 聚焦臺北」為口號，於工作坊中展開市政對話，擁抱國際，相互交流，勾勒出臺北青年的夢想藍圖。整體使用繽紛色彩及多種色塊來表達不同文化的特性及豐富性，並展現出青年的熱情活躍。

Event Slogan: "Connect World × Focus Taipei" symbolizes global engagement and mutual exchange, envisioning the dreams of Taipei youth. The visual design employs vibrant colors and diverse patterns to represent the richness of different cultures and the dynamism of youth.

➤ **時間 Date:**

2024 年 12 月 15 日 (日) 10:00 至 16:00 (上、下午各 1 場)

Sunday, December 15, 2024, 10:00 AM – 4:00 PM (morning and afternoon sessions)

➤ **地點 Venue:**

臺北市政府青年局 6 樓國際會議廳 (臺北市中正區仁愛路一段 17 號 6 樓)

International Conference Hall, 6th Floor, Department for Youth, Taipei City Government (6th Floor, No. 17, Section 1, Ren'ai Road, Zhongzheng District, Taipei City)

➤ **議程規劃 Event Agenda :**

第一場：臺北在地世界青年國際自我認同感

Morning Session: Shaping a Global Identity for Taipei Youth

45 歲以下具備全英文溝通能力之在職外籍/本國人士 | Foreign nationals under 45 years old.

時間 Time	流程 Agenda
09:30-10:00	報到 Registration
10:00-10:10	開幕儀式 Opening Ceremony
10:10-10:20	長官致詞 Welcome Remarks
10:20-10:30	工作坊說明 Workshop Introduction
10:30-11:00	工作坊破冰、交流、討論 Icebreaker & Group Discussions
11:00-11:50	交流結果發表 Presentation of Discussion Outcomes
11:50-11:55	工作坊總結 Summary & Closing Remarks
11:55-12:00	全場大合影 Group Photo

《遠見雜誌》與新加坡《聯合早報》、馬來西亞《星洲日報》等國合作，進行跨國調查，以了解亞洲等五個國家的年輕世代的國際表現後，藉此來探討在臺外籍人士與臺北青年學子之間的國際自我認同感交流，由以下方向做臺北政策討論：

Based on the findings, this initiative aims to explore the exchange of international self-identity between foreign friends in Taiwan and Taipei youth. The following directions will guide policy discussions for Taipei:

1. 在全球化競爭下，臺北青年應具備哪些能力？

What competencies should Taipei youth develop in a globalized world?

2. 如何透過國際交流提升臺北青年的專業與軟實力？

How can international exchanges enhance professional and soft skills for Taipei's youth?

3. 如何把臺北打造成更吸引國際青年工作的城市？

How can Taipei become a more attractive city for global talent?

第二場：世界青年的臺北智慧城市體驗

Afternoon Session: Living the Smart City Vision in Taipei

15 至 30 歲在學外籍與臺灣學生 | Students aged 15 to 30 years old.

時間 Time	流程 Agenda
13:00-13:30	報到 Registration
13:30-13:35	開幕致詞 Opening Remarks
13:35-13:50	長官致詞與分享 Official Sharing Session 臺北智慧城市經驗與展望 Smart City Experience and Prospects of Taipei
13:50-14:00	全場大合影 Group Photo
14:00-14:15	Vpon 威朋大數據創辦人 / NEV 新經濟資本合夥人 吳詣泓專題分享 Victor Wu, Founder of Vpon Big Data Group and Partner of New Economy Ventures (NEV), Sharing Session
14:15-14:35	AI 時代下的臺北青年 Discussion: Youth in AI Era 智慧城市與國際人才發展 Smart Cities and the Development of International Talent
14:35-14:45	工作坊說明 Workshop Introduction
14:45-15:25	工作坊破冰、交流、討論 Icebreaker & Discussions
15:25-15:55	交流結果發表 Presentation of Discussion Outcomes
15:55-16:00	工作坊總結 Summary
16:00-	自由交流 Networking Session

AI 議題分類 AI Topics are categorized as follows:

(下午場次將依照勾選主題，作為工作坊討論的組別)

Select the topic during registration, which will determine the group at the event)

- A. 生活運用 Daily Applications
- B. 市政導入 Smart City Integration
- C. 未來科技 Future Technologies
- D. 職場就業 Workplace & Employment

聯絡人 Contact

02-25173688 #854 | 胡小姐 Effie Hu

02-25173688 #851 | 王小姐 Ivy Wang